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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 9 juni 2015 

Trekantens servicehus 

Kl. 10.00–11.30 

 

Närvarande 

Rolf Lindquist ordförande SPF Seniorerna 

Bertil Andersson vice ordförande   PRO 

Eiwor Arthursson ledamot                PRO 

Valter Lund  ledamot               PRO 

Lola Carlsson ledamot                SPF Seniorerna 

Lars-Erik Karlsson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF Seniorerna 

Anne-Marie Bergström   ersättare           SPF Seniorerna 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef förskola och äldreomsorg i egen regi 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Lill Nilsson ersättare PRO 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

 

 

 

 

Dag för justering 2015-06-09 

 

sekreterare 

 

Justerat  

Rolf Lindquist   Lola Carlsson 

ordförande     

Godkänt via e-post                                    Godkänt via e-post  
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna till dagens sammanträde. 

 

§ 2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3.     Utseende av justerare 

Rolf Lindquist och Lola Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2015-05-19P 

 

Pensionärsrådet följde upp frågor och uppdrag från förra sammanträdet. Se också 

övriga frågor. 

 

Sommaraktiviteter 

Rolf Lindquist berättade att man via pensionärsorganisationerna spridit 

informationen om de sommaraktiviteter som erbjuds äldre som bor i stadsdelen.  

 

Vaktmästarservice (Fixartjänsten) 

Ang. pensionärsrådets fråga om fixartjänsten utför uppdrag på servicehus eller 

vem som kan hjälpa till med gardinuppsättning m.m.  

Yvonne Goldberg informerade om att Fixatjänsten hjälper äldre i ordinärt 

boende.  

 

På servicehus kan boende vid behov få hjälp av personalen med att t.ex. sätt 

upp gardiner. Inom social omsorgs verksamhet/sysselsättningsverksamheten 

finns Fruängens yrkesgrupp som ibland också kan göra vissa uppdrag.  

 

Kvarstående uppdrag 

Pensionärsrådet vill gärna under hösten bjuda in ansvarig på trafikkontoret för 

diskussion om snöröjning och halkbekämpning. 

 

Förvaltningen ska återkomma med svar om vad som kan göras kring arbetet 

med att förebygga fallolyckor. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2015-05-13 

Pensionärsrådet tyckte protokollet var mycket bra och informativt och särskilt 

frågan som tar upp svårigheterna som finns i samverkan mellan kommun och 

landsting.  

 

Pensionärsrådet vill gärna ta del av rådets tillgänglighetsrapport gällande 

Västertorps centrum. Anneli Rydström ser till att pensionärsrådet får rapporten. 
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Stadsdelsnämndens protokoll 2015-05-21 

Ang. § 3 Fördelning av verksamhetsbidrag, återremiss. 

Av medlen för verksamhetsbidrag avsätts 300 tkr för att Hövdingagården ska 

kunna användas till pensionärsverksamhet på förmiddagarna.  

 

Hövdingagårdens lokaler samutnyttjas av verksamheter som vänder sig till 

äldre, mellanstadiebarn och ungdomar på olika tider. 

 

Pensionärsrådet tycker att det finns ett behov av att ”styra upp” vad som gäller 

för lokalen, t.ex. när skolan får använda lokalen i samband med skollov. 

Förvaltningen informerade om att det finns ett avtal hur tiderna för de olika 

verksamheterna är fördelade. Det finns också en samverkansgrupp som träffas 

regelbundet där dessa frågor med fördel kan tas upp.  

 

Ang. § 4 Tertialrapport 1 – 2015  

Pensionärsrådet instämmer i reservationen från Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars 

Svärd m.fl. (M) om äldreomsorgen ” Även äldreomsorgen visar på 

underskott, och de utlovade mer generösa biståndsbedömningarna verkar 

det som att den politiska majoriteten har glömt. Många platser på 

servicehus står tomma men vallöftena om tryggare boende återstår än så 

länge att infria.” 

 

Ang. § 5 Budgethållningsåtgärder efter prognostiserat underskott i 

tertialrapport 1.  

Pensionärsrådet instämmer i reservationen från Abit Dundar m.fl. (FP) och 

Lars Svärd m.fl. (M) om att avslå förslaget om generella besparingar. 

 

Pensionärsrådet anser att staden ska se över resursfördelningssystemet till 

äldreomsorgen och att äldreomsorgen inte ska behöva genomföra besparingen 

på två %.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2015-05-12 

Pensionärsrådet stödjer KPR:S i dess yttranden i sin helhet.  

 

Pensionärsrådet stödjer särskilt motionen om att trafiknämnden får i uppdrag att 

i samarbete med Stockholms Parkering ta fram förslag på att reducera 

kostnaden för nyttoparkeringstillstånd för hemtjänsten. 

 

Pensionärsrådet undrade hur parkeringssituationen ser ut för hemtjänsten. 

Yvonne Goldberg svarade att detta är ett problem och att det kan ta tid för 

personalen att hitta en parkeringsplats. Personalen måste följa 

parkeringsreglerna och får personalen en parkeringsbot, så får man själv betala 

den.  
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§ 5.     Aktuell information från förvaltningen 

Yvonne Goldberg informerade om att förvaltningen sammanställt enheternas 

förslag till besparingar. Det handlar bl.a. om att inte ersätta personal med 

vikarie vid första sjukdagen och vakanshållning av vaktmästartjänst.  

 

Arbetet med övertagandet av Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende fortgår. 

Övergången sker den 1 oktober och det är många olika praktiska frågor som ska 

ordnas, bland annat inom personalområdet där det t.ex. ska skrivas och tecknas 

nya anställningsavtal för 155 personal.  

 

Andra arbetsuppgifter är inventering av t.ex. datorer, teknik och möbler.  

 

För att få en objektiv värdering av inventarierna såsom möbler m.m. görs den 

av en värderingsman från Stockholms handelskammare. Detta gjordes vid 

övergången från kommunen till entreprenaden och görs också vid övergången 

från entreprenaden till kommunen. 

 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och beställarenheten äldre har också 

uppdrag som ska genomföras i arbetet med övergången.  

 

Pensionärsrådet undrade om övertagandet av Fruängsgårdens vård- 

omsorgsboende kommer att innebära ökade kostnader för stadsdelsnämnden. 

Yvonne Goldberg svarade att det sannolikt kommer att innebära ökade 

kostnader då det finns många tomma platser på boendet.  

 

Ingrid Widebäck informerade om att de nya riktlinjerna för biståndsbedömning 

har antagits av både kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Utbildning för 

biståndshandläggarna kommer att genomföras under hösten.  

En nyhet är att den äldre i vissa fall kan få hjälp med snöskottning. Det är dock 

inte klart vem som ska utföra snöskottningen.  

 

Rekrytering av sommarvikarier för biståndshandläggarna är klar. 

Sommarvikarierna är inte så rutinerade, men det finns hela tiden ordinarie 

erfarna biståndshandläggare på plats.  

 

Yvonne tog också upp att rekrytering av sommarvikarier är klar inom 

äldreomsorgens utförarverksamheter. Läget var bekymmersamt gällande 

sommarvikarier för sjuksköterskorna, men att det har löst sig och ser bra ut.  

 

§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2015-06-09 

 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter på ärendena. 

Ärende 2: Planerad förskoleutbyggnad 2015-2020 

Ärende 3: Deltagande i Stockholms kvalitetsutmärkelse 

Ärende 6: Svar på årsrapport 2014 för Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsnämnd 

 

Pensionärsrådet har lämnat följande synpunkter på nedanstående ärenden. 
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Ärende 4: Fördelning av medel för demokrati- och utvecklingsarbetet 2015 

Pensionärsrådet anser att det är viktigt att öka antalet samlingslokaler för att 

kunna värna ett levande demokratiarbete. Pensionärsrådet föreslår att en 

utredning genomförs för att se vad som kan göras för att öka antalet 

samlingslokaler, t.ex. genom att i bygg- och detaljplaner ställa krav på att det 

ska finnas samlingslokaler.  

 

Ärende 5: De ekonomiska förutsättningarna för stadsdelsnämnden 

Pensionärsrådet tycker att ärendet var svårläst.  

 

Förvaltningen förtydligade de delar som rör äldreomsorgen och svarade på 

rådets frågor.  

 

Pensionärsrådet undrade när det blir dyrare med hemtjänst i hemmet än en plats 

på ett vård- och omsorgsboende. Förvaltningen svarade att det finns en 

brytpunkt när vården i hemmet kostar mer. Den äldre har dock rätt att bo kvar 

hemma, om man så önskar. Förvaltningen återkommer med uppgift om denna 

brytpunkt/vårdnivå. 

 

§ 7.  Rapport från förtroenderåd 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Som vanligt anordnar 

servicehuset med midsommarfest. Nästa förtroenderådsmöte är den 16 

september. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Valter Lund: På onsdag nästa vecka träffas 

rådet m.fl. för att klä midsommarstången som finns på innergården. Förra året 

fick man massor med rosor av trädgårdshandlaren på Fruängstorget. 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Det kom 30 personer till 

förtroenderådets sillunch den 27 maj.  

 

§ 8.    Övriga frågor 

 

Synpunkter på brukarundersökningen ”Vad tycker de äldre om 

äldreomsorgen?”   

Anneli Rydström informerade om att hon tagit upp Lars-Erik Karlssons rapport 

om synpunkter på Socialstyrelsens enkätundersökning ”Vad tycker de äldre om 

äldreomsorgen?” på Äldreforum den 27 maj, som utlovat.  

 

Stadsledningskontoret och stadens kontaktperson för brukarundersökningarna 

har tagit del av synpunkterna och tycker att det finns en del intressanta aspekter 

och förslag, bl.a. kring biståndsbedömningen och kring äldres hälsa. När det 

gäller brukarundersökningarna för staden sedan tidigare en dialog med 

Socialstyrelsen för att se vilka förbättringar som kan göras avseende 

enkätfrågorna. Staden gör också en del egna brukarundersökningar, t.ex. för 

dagverksamhet. På Äldreforum diskuterades att det ibland kan vara bättre att 

göra mer kvalitativa undersökningar exempelvis genom fokusgrupper, 
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intervjuer och kvalitetsobservationer i stället för enkätundersökningar. 

Pensionärsrådet instämde i detta. 

 

Pensionsrådet var nöjd med förvaltningens hantering av rapporten och avser att 

följer upp frågan längre fram för att se hur det går. 

 

Rapporten har redigerats enligt önskemål från pensionärsrådet. Förvaltningens 

kommunikationsenhet har hjälp till med det och den redigerade rapporten 

delades ut på pensionärsrådets sammanträde. 

 

Problem för färdtjänsten att komma fram på Riksdalervägen 

Bertil Andersson tog upp att bilar inte borde få parkera på Riksdalervägen vid 

kurvan/kanstenen, där gångvägar finns som leder till boulebanan och 

grillplatsen samt till amfiteatern. De parkerade bilarna gör att färdtjänsten inte 

kan komma fram till dessa platser.  

 

Pensionärsrådet beslöt att Bertil skriver till/kontaktar trafikkontoret.    

 

Ärende/dokument om ”Planerade och pågående nybyggnadsprojekt” 

Pensionärsrådet vill gärna ta del av ett dokument som handlar om planerade och 

pågående nybyggnadsprojekt och som handlagts/handläggs inom avdelningen 

för sammahällsplanering. Anneli Rydström undersöker detta.  

 

Tryggare äldre 

Rolf Lindquist rapporterade från mötet Tryggare Äldre den 29 maj. På mötet 

gavs information från lokala brottsförebyggande rådet, polisen och 

brandskyddet samt om närmiljövandringar där Rolf framförde pensionärsrådets 

önskemål om halkvandringar. 

 

Protokoll från mötet skickas så fort det kommer. 

 

Möten med nämndens gruppledare i höst 

Pensionärsrådet föreslår att rådet träffar gruppledarna i oktober och december. 

Förvaltningen återkommer med datum och tider. 

 

Pensionärsrådet vill tillsammans med gruppledarna utvärdera mötena och bl.a. 

ta upp om man ska träffas en eller två gånger per termin.  

 

Verksamhetsbidrag 

Pensionärsrådet undrade om något beslut tagits angående verksamhetsbidraget 

till Fenix. Ingrid Widebäck berättade att Fenix har uppmannats att ansöka om 

bidrag hos socialförvaltningen. Förvaltningen har inget nytt besked i denna 

fråga, utan inväntar svar från Fenix om hur socialförvaltningen beslutat. 

 

§ 9.   Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 25 augusti med start kl. 9.  

Plats: Förvaltningen plan 9, Besöksrum 1.  
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§ 10.    Sammanträdet avslutas 

Pensionärsrådets tackade Ingrid, Yvonne och Anneli för vårens arbete med var 

sin blomma. Ordförande önskade alla en trevlig sommar och förklarade därmed 

sammanträdet avslutat. Gemensam lunch intogs därefter på Trekantens 

restaurang. 


